
P R O T O K Ó Ł NR LXXXVIII/2024 

z LXXXVIII sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 26 marca 2024 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz.    9.05  do godz. 12.00. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Przy omawianiu pkt 10-12 obecna była Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      

Pani Ewa Majsak. 

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony 

danych osobowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył LXXXVIII sesję Rady Gminy Rytwiany, 

powitał wszystkich uczestników sesji.  

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 15 radnych                                                      

i prawomocność obrad.  

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXXVII. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata                    

2024 – 2032. 

8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 



9. Uchwała w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie 

Gminy Rytwiany w 2025 roku. 

10. Sprawozdanie GOPS w Rytwianach za 2023 rok. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla Gminy Rytwiany. 

12. Raport z realizacji w 2023 r. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rytwiany na lata 2022-2025. 

13. Uchwała w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w postaci pomnika przyrody na 

terenie Parku Pałacowego w Sichowie Dużym na działce o numerze ewidencyjnym 1164/5, 

obręb Sichów Duży, Gminy Rytwiany 

14. Uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2024 roku. 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 15 stycznia 2024 r. 

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosków z dnia 8 lutego 2024 r. i 29 lutego 2024 r.  

17. Sprawy różne i wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie głosami „za”. Obecnych podczas głosowania 15 

radnych.  

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXXVII 

Protokół z sesji nr LXXXVII  został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 15 głosami „za”. Podczas 

głosowania obecnych 15 radnych.  

 

Pkt 5 

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na LXXXVII (łącznie                           

5 uchwał) zostały przesłane odpowiednio do Wojewody Świętokrzyskiego, Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i te, które powinny przesłano do opublikowania w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Świętokrzyskiego oraz są realizowane na bieżąco. 

 

Pkt 6 

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:                 

1 marca 2024 r. najważniejsze realizowane zadania przez Urząd Gminy Rytwiany: 

1. Zakańczaniem prac związanych z modernizacją Stacji Uzdatniania Wody w Rytwianach 

2. Wznowieniem prac po okresie zimowym związanych z modernizacją i remontami dróg na 

terenie gminy Rytwiany – środki pochodzą I i II promesy z Programu Polski Ład.  

W związku z trudnymi warunkami związanymi z duża ilością opadów firma zamierza złożyć 

wniosek o przedłużenie terminy realizacji do dnia 30 kwietnia 2024 r.  

3. Została podpisana umowa na wykonanie prac remontowych drogi w miejscowości Rytwiany 

ul. Pałacowa oraz w miejscowości Sichów Duży.  



4. W dniu 28 marca 2024 r. w Urzędzie Miasta i Gminy Staszów zostaną podpisane dwie 

umowy na dotacje z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego w tym: 

-   dofinansowanie do zakupu lekkiego samochodu pożarniczego dla OSP w Rytwianach  

-   modernizacji zbiornika wodnego w miejscowości Święcica w Ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. 

      5. Dyrektorzy szkół pracują nad opracowaniem arkuszy organizacyjnych, które będą 

obowiązywały w roku szkolnym 2024/2025. 

      6.  Została podpisana umowa z wykonawcą na prace remontowo - adaptacyjne pomieszczeń,                                

w których będzie znajdował się żłobek w szkole w miejscowości Sichów Duży. 

Pkt 7 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata               

2024-2032. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzeniu zmian wynoszą 33 786 131,00  zł. 

Dochody majątkowe pozostają bez zmian i wynoszą 16 672 515,00  zł. 

Ogółem dochody wynoszą 48 909 036,00 zł. 

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 33 837 044,61 zł. 

Wydatki majątkowe po zmianach wynoszą  19 792 278,04  zł.  

Kwoty przychodów, rozchodów oraz wynik nie uległa zmianie. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz dodał, że w przypadku braku możliwości realizacji zadania budowy 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Szczeka, aby nie było konieczności zwrotu środków 

przeznaczonych na budowę oczyszczalni ścieków środki zostaną przeznaczone na: 

- modernizacje przepompowni ścieków komunalnych na terenie gminy Rytwiany, 

- budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Ruda.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zadał pytanie czy kwota, którą Gmina Rytwiany 

musi dołożyć z budżetu Gminy na zabezpieczenie brakującej kwoty na podwyżki dla nauczycieli 

zostanie zwrócona z budżetu państwa.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nie ma takich sygnałów by różnica, która należy 

zabezpieczyć na wypłatę podwyżek dla nauczycieli został zwrócona z budżetu państwa. Natomiast 

prowadzone są rozmowy oby zwrócić się do parlamentarzystów województwa świętokrzyskiego                 

o zajecie się tą sprawą.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/432/24 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2024 – 2032 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

Głosowało 15 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15 radnych.  

 

 



Pkt 8 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 

Dokonać zmian w planie dochodów i wydatków zgodnie z załącznikiem  Nr 1  i Nr 2  do niniejszej 

uchwały   

W uchwale nr LXXXV/417/24 z dnia 23  stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rytwiany na rok 2024 

- załącznik nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia                     

w  2024 r. -  otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 3 do niniejszej uchwały. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/433/24  w sprawie zmian w budżecie gminy na  2024 r. została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

Głosowało 15 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15 radnych.  

 

Pkt 9 

Uchwała w sprawie nie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie 

Gminy Rytwiany w  2025 roku. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 

 

Ustawa o funduszu sołeckim  zobowiązuje Radę Gminy do rozstrzygnięcia o funduszu sołeckim                       

w formie wyrażenia zgody albo nie wyrażenia zgody na jego wyodrębnienie w budżecie gminy. 

Uchwała musi być podjęta do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy, którego dotyczy  

(art. 2 ust. 2 ustawy). 

W przypadku wyrażenia zgody  na wyodrębnienie funduszu sołeckiego uchwała będzie miała 

zastosowanie do kolejnych 3 lat budżetowych następujących po roku , w którym zostanie podjęta.  

Natomiast uchwała o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego ma zastosowanie 

jedynie do roku budżetowego następującego po roku, w którym zostaje podjęta. 

 

Dotychczas w budżecie Gminy Rytwiany nie był wyodrębniany fundusz sołecki  na warunkach 

określonych w ustawie o funduszu sołeckim,  nie mniej jednak każde sołectwo posiada pulę środków 

do swobodnego rozdysponowania na swoim terenie. 

  

Organem uprawnionym do podjęcia decyzji o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego lub o jego 

niewyodrębnieniu w budżecie gminy jest  rada gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji Stałej Rozwoju Lokalnego Irena Pogorzelska poinformowała Rade Gminy, 

że w dniu 1 marca 2024 r. odbyło się posiedzenie komisji, której tematem było zaopiniowanie 

Funduszu Sołeckiego na 2025 rok. 

Komisja Stała Rozwoju Lokalnego Rady  Gminy Rytwiany  rekomenduje żeby nie wyodrębniać  

z budżetu Gminy funduszu na zasadach określonych w ustawie o funduszu sołeckim. 

 



 

Komisja Stała Rozwoju Lokalnego uzgodniła, że lepszym rozwiązaniem jest skorzystanie z dotacji                               

z programów UE i środki z funduszu sołeckiego przeznaczyć na dopłaty od korzystania ze zwrotów                 

z budżetu państwa, który maksymalnie wynosi 40%.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/434/24 w sprawie nie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie Gminy Rytwiany w  2025 roku została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

 

Głosowało 15 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15 radnych. 

 

Pkt 10  

 

Sprawozdanie GOPS w Rytwianach za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie z realizacji zadań własnych i zadań zleconych w zakresie pomocy społecznej 

przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Ewa Majsak. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Pkt 11 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok dla Gminy Rytwiany. 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Pani Ewa Majsak.  

Ocena zasobów stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 12  

Raport z realizacji w 2023 r. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rytwiany na lata 2022-2025 

Raport przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Ewa Majsak.  

Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 13 

Uchwała w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w postaci pomnika przyrody na terenie 

Parku Pałacowego w Sichowie Dużym na działce o numerze ewidencyjnym 1164/5, obręb 

Sichów Duży, Gminy Rytwiany 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara 

Podstawą prawną do podjęcia niniejszej uchwały stanowi art. 44 ust. 3, 3a i 4 ustawy  

z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody, zgodnie, z którym zniesienie formy ochrony 

przyrody dokonuje rada gminy w drodze uchwały. Projekt wymaga uzgodnienia z właściwym 

regionalnym dyrektorem ochrony środowiska. Zniesienie formy ochrony przyrody następuje  



w razie utraty wartości przyrodniczych i krajobrazowych, ze względu, na które ustanowiono formę 

ochrony przyrody, lub w razie konieczności realizacji inwestycji celu publicznego  

w przypadku braku rozwiązań alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego.  

W związku z powyższym znosi się status pomnika przyrody drzewa gat. grab pospolity, o obwodzie 

pnia na wysokości 130 cm wynoszącym 290 cm, który został powołany Zarządzeniem Nr 34 

Wojewody Tarnobrzeskiego z dnia 30 grudnia 1988 r. w sprawie uznania tworów przyrody za 

pomniki przyrody. (Dz. Urz. Woj. Tarnobrzeskiego Nr 1, poz. 2, z dn. 10.01.1989 r., z późn. zm.),                 

w załączniku nr 1, Lp. 231, w sprawie uznania tworów przyrody za pomniki przyrody. W wyniku 

przeprowadzonej ekspertyzy dendrologicznej oraz inwentaryzacji w 2023 roku ustalono, że ww. 

pomnik utracił swoją wartość przyrodniczo-krajobrazową, jest on w złym stanie zdrowotnym,                     

z widocznym hubiakiem pospolitym  i zgnilizną drewna oraz pęknięciami podłużnymi pnia.  

Ze względu na zapewnienie bezpieczeństwa powszechnego, zachodzi konieczność zniesienia  

z przedmiotowego drzewa formy ochrony przyrody.  

Zgodnie z art. 44 ust. 3a ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody, projekt niniejszej 

uchwały został uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska  

w Kielcach. (Postanowienie z dn. 18.03.2024 r. znak: WPN-II.623.3.2024.AŁ) 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/434/24 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w postaci 

pomnika przyrody na terenie Parku Pałacowego w Sichowie Dużym na działce o numerze 

ewidencyjnym 1164/5, obręb Sichów Duży, Gminy Rytwiany 

została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Głosowało 15 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15radnych. 

 

Pkt 14 

Uchwała  w sprawie w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2024 roku 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz 

 

Na podstawie art. 11 ust. l i art.11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r  o ochronie zwierząt (Dz.U.                   

z 2023 r. poz. 1580 ze zm.)  zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom jest zadaniem własnym 

Gminy. 

Rada  Gminy Rytwiany w drodze uchwały, corocznie (do dnia 31 marca) uchwala  Program opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

W Programie na 2024r.  wskazano  koordynatora oraz realizatorów poszczególnych zadań.  

Zaplanowano również wysokość środków finansowych  na wykonanie zadań w nim ujętych. 

Projekt Programu został poddany konsultacjom poprzez ogłoszenie na stronie internetowej gminy: 

www.rytwiany.bip.jur.pl oraz  został przekazany do zaopiniowania: 

- Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Staszowie; 

- Kołom Łowieckim: „KNIEJA w Sichowie”, „DZIK” w Połańcu  i „BÓR” w Rytwianach  

  działającym na terenie Gminy  Rytwiany; 

- Fundacji Zwierząt bez domu   VENDI VIGILAS, ul. Staszowska 150, 28-236 Rytwiany, Fundacji 

TRZY MORGI SŁOŃCA, Kłoda, ul.  Leśna 6, 28-236 Rytwiany. które działają  na terenie Gminy 

Rytwiany,  a  których statutowym celem działania jest m.in. ochrona zwierząt.   



         Projekt Programu na 2024r. został zaopiniowany w terminie 21dni przewidzianym na podstawie  

art. 11a ust. 8 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r  o ochronie zwierząt (Dz.U. z 2023 r. poz. 1580 ze 

zm.) przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Staszowie,  Koło Łowieckie „KNIEJA”, Koło 

Łowieckie „BÓR”. Koło Łowieckie „DZIK” zaopiniowało programu na 2024r. po terminie.  

 

Fundacja Zwierząt bez domu VENDI VIGILAS, Fundacji TRZY MORGI SŁOŃCA nie zajęły 

stanowiska w terminie 21 dni od dnia otrzymania projektu programu. Zgodnie z treścią  art.11a, ust.8 

ustawy o ochronie zwierząt  niewydanie opinii w tym terminie uznaje się za akceptację przesłanego 

programu. 

 

W czasie trwania konsultacji (25.01.2024-16.02.2024) nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/434/24 w sprawie w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2024 roku 

została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Głosowało 15 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15  radnych. 

 

Pkt 15 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 15 stycznia 2024 r. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara 

 

W dniu  15 stycznia 2024 r. do tutejszego urzędu wpłynęła petycja, w której podmiot 

wnoszący postulował o: 

1) pilne zwołanie nadzwyczajnego i jawnego posiedzenia Rady Gminy w celu przeprowadzenia 

dyskusji nad koniecznością zmiany systemu zarządzania Rzeczpospolitą Polską; 

2) przeprowadzenie głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie zmiany systemu zarządzania 

Rzeczpospolitą Polską; 

3) sporządzenie szczegółowego protokołu tego posiedzenia; 

4) uchwalenie na podstawie wskazanych przepisów  Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej aktu 

miejscowego w sprawie pobierania podatków;  

5) przyjęcie uchwały dotyczącej współpracy z UCiDK w zakresie organizacji wyborów na 

Pełnomocników Rodu Polskiego.  

 

W dniu 22 marca 2024 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Rytwiany zajęła 

się analizą petycji. Komisja zwróciła uwagę, iż art. 7 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej stanowi, 

iż organy władzy publicznej działają na podstawie i w granicach prawa. Ponadto art. 2 ust. 3 Ustawy 

z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 870 ze zm.) stanowi, iż przedmiotem 

petycji może być żądanie w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub 

innego działania w sprawie dotyczącej przedmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub 

wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie 

zadań i kompetencji adresata petycji.  

Obowiązujące przepisy nie dają Radzie Gminy kompetencji do zwoływania posiedzeń celem 

procedowania uchwał w sprawach ustrojowych.  



Bezzasadne jest również podejmowanie uchwał odnośnie aktu prawa miejscowego  

w sprawie pobierania podatków na podstawie wskazanych przepisów konstytucji z uwagi na fakt, iż 

tryb i zakres podejmowania uchwał są uregulowane w obowiązujących ustawach podatkowych. 

Bezzasadne i pozbawione jakiejkolwiek podstawy prawnej byłoby również podejmowanie 

uchwały o której mowa w pkt. 5 petycji. 

W dniu 22 marca 2024 r. odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  Komisja zarekomendowała 

podjęcie uchwały o uznaniu petycji za bezzasadną.   Rada Gminy podziela argumentację i stanowisko 

komisji.  

Mając powyższe okoliczności na uwadze w ocenie Rady Gminy Rytwiany petycję  

w istniejącym stanie prawnym,  należało uznać za całkowicie bezzasadną.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/434/24 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 15 stycznia 2024 r. została 

podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Głosowało 15  radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15 radnych. 

Pkt 16 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosków z dnia 8 lutego 2024 r. i  29 lutego 2024 r. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara 

W dniu 8 lutego 2024 r. wpłynęło do tutejszego Urzędu pismo zawierające oświadczenie 

wnioskodawcy, rozważania wnioskodawcy na temat obowiązującego stanu prawnego w Polsce oraz 

wniosek o nadesłanie w sprawie „przysłania dowodów” potwierdzających że ustawy wskazane             

w pkt 1 wniosku są zgodne z konstytucją 

W dniu 29 lutego 2024 r. wpłynęło do tutejszego Urzędu pismo tego samego wnioskodawcy 

zawierające jego oświadczenia oraz wnioski w sprawie rezygnacji władz publicznych jednostek 

samorządu terytorialnego z udziału w najbliższych wyborach samorządowych, zgłaszania się do 

Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli jako kandydaci na Założycieli UCiDK lub jako 

Pełnomocnicy Rodu Polskiego, przywrócenie granic administracyjnych jakie obowiązywały przed 

1997 rokiem, poinformowanie mieszkańców o możliwości pracy w UCiDK oraz o możliwości 

udziału w wyborach, za pomocą pełnomocnictw na PRP, a także natychmiastowego zaprzestania 

posługiwania się komunistycznymi i partyjnymi przepisami.  

W dniu 22 marca 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Rytwiany, która przeanalizowała wniosek.  

Odnośnie wniosku z dnia 8 lutego Komisja stwierdziła że zgodnie z art. 87 i 88 Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej źródłami prawa powszechnie obowiązującego  w Polsce są akty prawa 

wymienione w art. 87 KRP ogłoszone w trybie i na zasadach określonych w ustawie. Każdy z aktów 

prawnych określonych we wniosku został uchwalony i ogłoszony w ustawowym trybie. Żaden z tych 

aktów nie został uchylony w całości. Odnośnie żadnego z nich Trybunał Konstytucyjny nie 

stwierdził, iż jest w całości niezgodny z Konstytucją. Wobec powyższego, biorąc pod uwagę iż 

wskazane akty prawne są częścią porządku prawnego w Polsce żądanie od Rady Gminy wysyłania 

„dowodów na ich zgodność z Konstytucją” jest całkowicie bezprzedmiotowe.   

Odnośnie wniosku z dnia 29 lutego Komisja stwierdziła, że zawiera on żądanie podjęcia przez 

Radę Gminy działań bez podstawy prawnej lub sprzecznych  z obowiązującym prawem. Tymczasem 

art. 7 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej stanowi, iż organy władzy publicznej działają na 

podstawie i w granicach prawa. Ponieważ wnioskowane działania do takich nie należą, wnioski nie 

powinny zostać uwzględniona. 



W dniu 22 marca 2024 r. odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  Komisja zarekomendowała 

podjęcie uchwały o uznaniu petycji za bezzasadną.   Rada Gminy podziela argumentację i stanowisko 

komisji. Komisja zarekomendowała podjęcie uchwały o nieuwzględnieniu wniosków.  

Rada Gminy podziela argumentację i stanowisko komisji w całej rozciągłości, wobec czego podjęcie 

uchwały uznać należy za zasadne.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXXXVIII/434/24 w sprawie rozpatrzenia wniosków z dnia 8 lutego 2024 r. i 29 

lutego 2024 r.  została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Głosowało 15  radnych.  

Obecnych podczas głosowania 15 radnych. 

Pkt 15 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

Radny Krzysztof Janik w sprawie: 

- czy znana jest cena energii elektrycznej po zniesieniu tarczy ochronnej? 

- promesy, którą Gmina otrzymywała  z Polskiego Ładu czy pomoc zostanie podtrzymana przez 

obecny rząd.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz na pierwsze pytanie odpowiedział, że nie jest znana cena energii 

elektryczne po zniesieniu tarczy, ale z przekazów medialnych wynika, że będzie to podwyżka około 

30% .  

Natomiast na drugie pytanie Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nie ma jeszcze decyzji 

Kancelarii Prezesa Rady Ministrów w sprawie promes z Polskiego Ładu. 

Na zakończenie LXXXVIII sesji Rady Gminy Rytwiany nastąpiło uroczyste pożegnanie obecnej 

Rady Gminy Rytwiany.  Radni podziękowali za współpracę.  

Podziękowania zostały złożone również dla osób bezpośrednio współpracujących z Urzędu Gminy                

Rytwiany z Radą Gminy w tym w szczególności dla Pana Tomasza Fąfary Sekretarza Gminy 

Rytwiany oraz Pani Mirosławy Szewczyk Skarbnika Gminy Rytwiany. Podziękowania dla Rady 

Gminy Rytwiany za współpracę złożył również Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

Radni Rady Gminy Rytwiany oraz Wójt Gminy Rytwiany złożyli życzenia z okazji zbliżających się 

Świąt Wielkanocnych.  

Pkt 16 

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął 

LXXXVIII sesję Rady Gminy Rytwiany.  

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

Jerzy Gwizdowski 

Protokołowała: 

Jolanta Markiewicz 


